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                                        P R O T O K Ó Ł    Nr XVI/19 
Sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 30 grudnia 2019r. 
 

 
Na 15 osobowy skład  rady na sesji obecnych było 12 wg listy obecności stanowiącej 
załącznik do protokołu. Sesja rozpoczęła się o godz.10.00 i trwała do godz. 12.10.     
 
Nieobecny : 

1. Golba Ewa 
2. Rapior Andrzej 
3. Zapór Zbigniew 

 
                                               Lista obecności radnych to zał.nr 1 do protokołu 

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Paweł Niedźwiedź– Burmistrz Wąsosza, 
2. Jadwiga Rodzewicz- skarbnik Gminy, 
3. Marcin Koziński – sekretarz Gminy, 
5. Grzegorz Kordiak – Wicestarosta Górowski, 
6. Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego Wąsosza, 
 

 
7.Dyrektorzy i kierownicy zakładów pracy z terenu Gminy Wąsosz, 
      
                                               Lista obecności stanowi zał.nr 2 do protokołu 

 
Sołtysi wsi. 
                                                Lista obecności sołtysów to zał.nr 3 do protokołu 
 

W sesji uczestniczyło 48 osób. 
      
Ad 1. Otwarcie sesji. 
 

Pan Wiesław Stolicki– Przewodniczący Rady słowami „ Otwieram XVI sesję Rady 

Miejskiej Wąsosza rozpoczął obrady. W pierwszej kolejności Przewodniczący Rady  

zwrócił się  do radnych o potwierdzenie  na urządzeniach obecności następnie  

stwierdził prawomocność obrad. 

                                                                      Ustalenie kworum to zał. nr  4 

Przewodniczący obrad  powitał  zaproszonych gości jak też publiczność. 

Przewodniczący obrad poinformował ,że  radni oraz zaproszeniu goście otrzymali 

proponowany porządek obrad  sesji. 

                                                         Proponowany porządek obrad to zał. nr 5 

 
Ad 2. Przyjęcie porządku obrad. 
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Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad XVI sesji . 
Rada  12 głosami „za” , 0 „przeciw” 0 „wstrzymujący się „  przyjęła porządek obrad. 
                                                                   Wykaz głosowania zał. nr  6 
 
P o r z ą d e k   o b r a d  XVI  s e s j i: 
 

1.  Otwarcie sesji  . 
2.  Przyjęcie porządku obrad. 
3.  Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi. 
4.  Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Miejskiej. 
5.  Przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Miejskiej. 
6.  Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

7.  Uchwalenie budżetu gminy Wąsosz na 2020r. : 

a) omówienie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2032 i 

projektu budżetu gminy Wąsosz na 2020 rok, 

b) odczytanie opinii Komisji Budżetu ,Inwestycji i Mienia Komunalnego, 

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu, 

d) dyskusja. 

8.  Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Wąsosz na 

     lata 2020-2032. 

9.  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Wąsosz na 2020 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 

      nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa do celów  

      zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców  

      w gminie Wąsosz na rok szkolny 2019/2020. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy Wąsosz na 2019r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/110/19 Rady Miejskiej 

      Wąsosza z dnia 29 listopada 2019r. diet oraz zwrotu kosztów podróży dla  

       radnych. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wydatków budżetowych, których  

      niezrealizowane planowane kwoty nie wygasają z upływem roku budżetowego  

      2019. 

15. Informacje Przewodniczącego Rady. 
16. Wolne głosy i wnioski. 
17. Zamknięcie sesji.                                                                          
 
Ad 3.  Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi. 
Pan Przewodniczący Rady stwierdził ,że nie posiada żadnych odpowiedzi na złożone 
interpelacje oraz , że nie wpłynęły żadne następne  interpelacje . 
 
Ad 4 . Przyjęcie protokołu z XIV sesji 
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Protokół z XIV sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej dnia 29 listopada 2019r. został 
przyjęty jednomyślnie 12 głosami „za”.                                                             
 
                                                                    Wykaz głosowania zał. nr 7. 
Ad.5. Przyjęcie protokołu z XV sesji 

 
Protokół z XV sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej dnia 12 grudnia 2019r. został 
przyjęty jednomyślnie 12 głosami „za”.                                                             
 
                                                                    Wykaz głosowania zał. nr 8. 
 
Ad 6. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
 
Pan Paweł Niedźwiedź– Burmistrz Wąsosza  przedstawił informację o działalności 
okresie od 12 do 30 grudnia 2019r. W tym okresie nie podejmowano żadnych 
Zarządzeń . 
Burmistrz poinformował, że  mieszkańcy  Chocieborowic z dniem 1 stycznia 2020r. 

będą mieli uruchomioną linię autobusową Chocieborowice- Wąsosz i z powrotem. 

Otrzymaliśmy informację z Urzędu Wojewódzkiego ,że wniosek gminy w tej sprawie 

został  rozpatrzony pozytywnie .Będziemy finansowali tą linię wspólnie z powiatem 

górowskim. Wniosek gminy Wąsosz ,Jemielna i Dobroszyc został pozytywnie 

oceniony przez instytucję pośredniczącą, którą powołał  Marszałek Województwa  do 

obsługi środków  z UE na gospodarkę niskoemisyjną . Cały projekt uzyskał wsparcie 

na kwotę 9,6 mln zł na wszystkie trzy gminy. Mieszkańcy Wąsosza będą mogli 

wykorzystać  łączne środki  w kwocie 4,2 mln zł na wymianę pieców. Już niedługo 

będą podane informacje  jak te wnioski należy składać. Na wymianę starego pieca 

węglowego  na nowy piec to jest kwita dofinansowani do 15.000 zł , natomiast 

założenie pompy ciepła i instalacji  w domu do 35.000 zł i tj. 85 % wartości inwestycji 

. Będą zrobione zebrania z mieszkańcami by te sprawy dokładnie omówić. Trwa 

rekultywacja wysypiska we Wrzącej Śląskiej, ale nie uda nam się  zrealizować tego 

zadania do końca roku 2019 lecz wszystko idzie w dobrym kierunku by ukończyć to 

koniec marca  2020r. Zespół Placówek Kultury podpisał umowę z Państwowym 

Instytutem Sztuki Filmowej na dofinansowanie naszego małego kina i czekamy 

jedynie na interpretację czy gmina jako inwestor będzie mogła to wykonywać czy też 

zespół będzie to realizował i wówczas zostanie ogłoszony przetarg na wykonanie 

tego zadania . Od 1 stycznia 2020 gmina będzie właścicielem drogi Kowalowo 

Baranowice. Z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska uzyskaliśmy 

informację w sprawie usuwania azbestu to nabór wniosków będzie na wiosnę 2020r. 

, ale będą to tylko koszty na zdjęcie dachu  np. eternitu, przy czym pokrycie dachowe 

nie będzie gwarantowane ,każdy właściciel nieruchomości będzie wykonywał to we 

własnym zakresie . Postały podpisane umowy  dotyczące ubezpieczenia jednostek, 

na zagospodarowanie odpadów, które będzie realizowała nasza spółka wodociągów 

i kanalizacji w Wąsoszu. Planowana jest zmiana organizacji ruchu przy pl. Wolności 

w Wąsoszu celem wprowadzenia płatnych stref parkowania pojazdów.  Na 

zakończenie Pan Burmistrz  prosił sołtysów o pozostanie po sesji w sprawie ustaleń 

projektu uchwały dotyczącej wprowadzenia zasad korzystania ze świetlic. 
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Ad 7.  Uchwalenie budżetu gminy Wąsosz na 2020r. : 

a) omówienie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2032 i 

projektu budżetu gminy Wąsosz na 2020 rok, 

 

Pani Jadwiga Rodzewicz skarbnik Gminy omówiła projekt wieloletniej prognozy 
finansowej na lata 2020-2032 i projektu budżetu gminy Wąsosz na 2020 rok, który 
został opracowany zgodnie z uchwałą Rady dotyczącej trybu uchwalania projektu  
budżetu oraz  wytycznymi,  które zostały określone Zarządzeniem Burmistrza. 
Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy zgodnie z art. 227 ustawy o finansach 
publicznych obejmuje rok budżetowy i dodatkowo dwa kolejne lata, ale również  lata 
ponieważ zobowiązania  finansowe obejmują lata 2020-2032 są to pożyczki i kredyty 
oraz obligacje komunalne .Były to zobowiązania zaciągnięte  na realizacje zadań 
majątkowych. Największe zadanie majątkowe realizowane przez gminę to budowa 
kanalizacji sanitarnej, zadanie którego wartość przekroczyła 17,5 mln zł  bo nie było 
możliwe w latach 2009 -2018 finansowanie tylko z budżetu gminy. W związku z czym 
gmina sięgała po środki zewnętrzne obligacje- 3.3 mln zł , pożyczki - 5,2 mln zł, 
gmina pozyskała w ramach dotacji 2,9 mln zł  natomiast środki własne gminy to 6, ml 
zł. W związku z czym żeby na bieżąco realizować zadania majątkowe i spłacać te 
zobowiązania długoletnie w roku 2016 nastąpiła restrukturyzacja  długu co pozwoliło 
na wydłużenie w czasie spłaty oraz uwolniło środki na inwestycje w latach 2020-2032 
. Przeciętnie jest 1,5 ml zł, które musimy zabezpieczyć w budżecie na spłatę rat jak i 
obsługę długu czyli odsetek. Do projektu budżetu ujęliśmy wskaźniki na podstawie 
pism Ministerstwa Finansów. Otrzymujemy od Wojewody Dolnośląskiego i Krajowego 
Biura Wyborczego o przyznanych  na 2020 r. dotacjach dla Gminy. Do projektu na 
rok 2020 otrzymaliśmy ponad 8 mln zł na opiekę społeczną  program 500 + gdzie 
łączna kwota na ten cel to ponad 11,6 mln zł.  Nasze dochody uwzględniono na 
podstawie uchwał  o stawkach i podatkach lokalnych .Nie prowadzimy opłaty za 
posiadanie psów od wielu lat ponieważ  nie są to duże dochody. Wpływy z opłaty 
targowej też się zmniejszają . Z tytułu zagospodarowania odpadami komunalnymi  
przyjęto na poziomie 1,4 mln zł  ,dochody ze sprzedaży majątku zaplanowano 
163.000 zł. Wprowadzamy dotacje na modernizację dróg gminnych 352.800 zł , oraz 
dotacja na utworzenie kompleksu aktywności sportowo- rekreacyjnej  303.453 zł w 
ramach LGD projekt złożony i zaakceptowany . Ogólnie trzy subwencje dla Gminy  
są wyższe o 306.000 zł do roku 2019 jednakże subwencja oświatowa jest niższa. Na 
wydatki w jednostkach oświatowych w budżecie zaplanowaliśmy kwotę 11mln zł, a 
subwencja na oświatę wynosi 6 mln zł czyli pozostała kwotę musimy zabezpieczyć 
ze środków własnych. Patrząc na politykę Rządu coraz więcej zadań przesuwanych 
jest na gminę czyli środków z budżetu państwa będzie mniej. Nadwyżka operacyjna 
czyli różnica pomiędzy dochodami bieżącymi  a wydatkami bieżącymi wynosi 
907.000 zł natomiast nadwyżka budżetu to dochody minus wydatki to 47 .000 zł. 
Wprowadzamy do budżetu przychody jako wolne środki z 2018r. nie było potrzeby 
wprowadzania ich w 2019r dlatego teraz wprowadzamy kwotę 1.033.000 zł rozchody 
to kwota  1.080.000 zł jako spłata pożyczek ,kredytów i obligacji komunalnych . Na 
odsetki od kredytów kwota 372.000zł  Subwencje na 2020r  to 10.2 ml zł , dochody z 
podatków i opłat to 8,8 mln zł , PIT i CIT  4,8 mln zł  i dochody majątkowe to 821.000 
zł z tego 656.000 to dotacje celowe. Po stronie wydatków budżet 37.102.000zł  z 
tego wydatki bieżące to 35.421.000 zł   tj. 2, 7 ml zł więcej niż w 2019r i to jest 
spowodowane wzrostem wynagrodzeń. Wprowadzenie kwoty 2.600 zł jako najniższa 
krajowa od 2020r. to daje duży wzrost tych wynagrodzeń. Podwyżki sięgają od 800 
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do 1000 zł  jako koszt na jednego pracownika. Wynagrodzenia 14.mln zł 
,świadczenia OPS 12 mln zł i dotacje 895.000 zł . Zaplanowano rezerwę ogólną 
120.000 zł do dyspozycji Burmistrza  i rezerwę celową na zarządzanie kryzysowe 
110.000 zł wykorzystywane na klęski (pożary). Po raz pierwszy w budżecie Gminy 
Wąsosz na 2020r  pojawiają się środki na fundusz sołecki w kwocie  462.000 zł  z 
czego sołectwa zaplanowały remonty dwóch dróg w kwocie 18.000 zł na oświetlenie 
uliczne 5,700 zł na pozostałe zadania czyli 438.000 zł przeznacza się na 
doposażenie świetlic ,placów zabaw i imprezy okolicznościowe zaplanowane przez 
sołectwa . Zaplanowano po raz pierwszy tzw. budżet obywatelski w ramach którego 
będą realizowane wydatki w kwocie  37.000 zł bieg po endorfiny i  150.000 zł  na 
zieloną klasę na terenie Zespołu Szkół. Ponadto dotacje bieżące to 875.000 zł  i z 
tego dla SZBGKiM kwota 70.000 zł, dla ZPK – 600.000 zł , kluby sportowe 205.000 zł 
, dotacje majątkowe to 313.200 zł z tego do przydomowych oczyszczalni ścieków 
60.000 zł , 243.200 zł dla ZPK  oprócz kina na przeniesienie biblioteki do ZPK i dla 
OSP. Nie mamy wprowadzonego do budżetu dużego zadania czyli wymianę pieców  
ale będziemy je wprowadzać do budżetu na sesji w 2020r. 

                                                                     Projekt budżetu to zał.9 

b) odczytanie opinii Komisji Budżetu ,Inwestycji i Mienia Komunalnego, 

Pani Renata Czaja – Przewodnicząca Komisji  odczytała pozytywną  opinię komisji 
do  projektu budżetu na 2020r. 

                                                                  Opinia to zał. 10 

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu, 

 

Przewodniczący Rady odczytał  pozytywną opinię Nr IV/100/2019 składu 
Orzekającego  RIO  z 13 grudnia 2019r w sprawie opinii o projekcie uchwały 
Wieloletniej Prognozy Finansowej  

                                                                   Opinia RIO to zał nr 11 

Przewodniczący Rady odczytał  pozytywną opinię Nr IV/99/2019 składu 
Orzekającego  RIO  z 13 grudnia 2019r w sprawie opinii o przedłożonym projekcie 
budżetu gminy Wąsosz na 2020r. wraz z  uzasadnieniem i materiałami 
informacyjnymi. 

                                                                    Opinia RIO to zał nr 12       

d) dyskusja. 

 

Radny Jacek Chorostkowski – liczby, cyfry wszystko się zgadza, ale proszę o 
wyjaśnienie różnicy kwoty pomiędzy  małą tabelą gdzie jest ujęta kwota  243.000 zł a 
wg harmonogramu imprez ZPK  jest kwota  291.000 zł ? 
 
Pani Jadwiga Rodzewicz – skarbnik gminy -Zespół Placówek złożył dużo większe 
zapotrzebowanie bo ponad 900.000 zł  i to państwo macie w materiałach 
przedstawionych do projektu. Tak jak mówiłam na posiedzeniu Komisji, że 
zapotrzebowania do budżetu złożone były na ponad 4,5 m zł wyższe w stosunku do 
środków, którymi gmina dysponuje i w wyniku korekt ZPK  na zadania bieżące 
otrzymał 600.000 zł i 243.000 na zadania majątkowe czyli małe kino i na bibliotekę. 
 
Pan Eryk Aleksandrowicz –  Dyrektor ZPK -kalendarz był robiony jako projekt przed 
tym jakie były wytyczne i w kalendarzu było 900.000 zł i było tam ujęte 243.000 zł,  
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ale został kalendarz imprez  zmieniony na 100.000 zł ze względu na zmniejszoną 
kwotę dla ZPK .  
 
Radny Jacek Chorostkowski – panie Burmistrzu mówił pan o drodze Kowalowo – 
Baranowice  no, ale tutaj nie mamy żadnych środków zagwarantowanych,  czyżby 
nie będzie pan  składał wniosku, a słyszę ,że już  w 2020r mówi  się o przyznanych 
środkach, a my na jakim etapie jesteśmy ? 
 
Pan Paweł Niedźwiedź – Burmistrz Wąsosza- my jesteśmy na etapie tworzenia 
dokumentacji  jeżeli chodzi o remont bo ta droga Baranowice -Kowalowo  formalnie 
dopiero od  stycznia 2020r będzie nasza. Będzie składany wniosek na tą drogę do 
Funduszu Dróg Samorządowych,  a o przyznanych środkach mówiło się w stosunku 
do wniosków składanych we wrześniu. Ponadto  przewidujemy wolne środki, które 
będą wprowadzane do budżetu w miesiącu lutym 2020 r. i wówczas z tych środków 
możemy to zabezpieczyć na zadania, które jeszcze w budżecie się nie znajdują. 
Mam nadzieję, że z tych środków zabezpieczymy środki na drogę ale i też  kwotę na 
wóz bojowy dla straży. 
 
Radny Jacek Chorostkowski –Ta skromna tabelka, która zawiera 8 pozycji nie jest 
wielkimi inwestycjami infrastrukturalnymi.  Na drogi jest 500.000 zł  to jest skromna 
kwota  na 600-800 metrów drogi. Mam nadzieje, że po tej korekcie te 800.000 zł jako 
wolne środki wpłynie na zadania inwestycyjne i zapewni realizację zadań . Nie mamy 
żadnych mieszkań, nie mamy rozwoju kanalizacji. Ja osobiście nie chciałbym, aby 
budżet 2020 był taki jak 2019 ,że coś było zapisane i nie realizujemy. 
 
Pan Paweł Niedźwiedź – Burmistrz Wąsosza – jeżeli chodzi o mieszkania to od 
jakiegoś czasu gmina prowadzi bardzo intensywne  rozmowy o przejęcie budynku po 
byłym „Respomie” i tym biurowcu na cele mieszkaniowe. W tej chwili sytuacja 
prawna jest zagmatwana, ale jesteśmy na dobrej drodze by tą nieruchomość przejąć 
i wtedy otworzą się inne możliwości na tą pozostałą część. Znam potrzeby 
mieszkańców wiem ,że chciałoby się robić więcej. Planujemy zakończyć drogę na 
Drozdowicach bo jest zrobiona w połowie. Będziemy starali się robić drogi wpisane 
do Terenowego Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych choć te środki się już kończą, a 
będziemy je sami robić jako małe odcinki dróg. 
 
Radny Jacek Chorostkowski – nie ma wpisanego do budżetu ścieżki lub drogi do 
cmentarza , która też będzie kosztowała? 
 
Pan Paweł Niedźwiedź – Burmistrz Wąsosza – tak nie jest to wpisane , ale będziemy 
zabezpieczać wydatki z wolnych środków i wprowadzimy to zadania w trakcie roku 
budżetowego, a koszt tego będzie od 120.000 do 150.000 zł . 
 
Radny Jacek Chorostkowski –  do tej drogi należy też zrobić oświetlenie, a to też 
kosztuje . Co z wnioskami mieszkańców, którzy zgłosili potrzeby nie możemy tych 
wniosków odrzucić i tworzyć tylko archiwum, a mieszkańcy przygotowali dokumenty 
bo jest to mało uczciwe  bo mieszkańcy chociażby czekają na remont drogi Świniary 
Borowna Jeżeli w budżecie obywatelskim wpisuje się zieloną szkołę bo głosuje 100 
osób i to przegłosowuje. Nie możemy zupełnie tych wniosków odrzucić. 
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Pan Paweł Niedźwiedź – Burmistrz Wąsosza- Wnioski ,które były składane od 
mieszkańców i sołtysów opiewały wydatki na kwotę 4,5 mln zł  ponadto co 
realizujemy . Nie ma takich pieniędzy w budżecie by to wszystko zrealizować , 
będziemy wybierać najpilniejsze, tylko niektóre zgłoszone zadania.  Proszę pamiętać 
,że od tego roku jest fundusz sołecki na te zadania, który różnie wsie planują 
wykonać. Często wsie planują rzeczy miękkie które nie przynoszą żadnego efektu, a 
później wsie oczekują  realizacji zadań twardych czyli inwestycyjnego od gminy. 
Pieniądze na ten fundusz sołecki są po to by ograniczyć wizyty w gminie i wsie 
zdecydować mają co będą realizować oczywiście nie wszystko można zrobić w 
ramach funduszu i tu może być dołożone z budżetu, ale nie za dużo. 
 
Radny Jacek Chorostkowski- wnioski do budżetu to są kwoty pokaźne typu 50.000 zł 
100.000 zł  natomiast fundusz sołecki to średnio 13-15.000 zł .Przekazując 
informacje na temat wniosków to jest tylko składowane i nikt do tego nie wraca. 
 
Pan Paweł Niedźwiedź – burmistrz- Na ile budżetu starczy na tyle zrealizujemy część 
zadań na wsiach, ale może będzie można pozyskać pieniądze z zewnątrz np. na 
świetlice  i jeżeli takie możliwości będą to na pewno korzystać będziemy. 
 
Pan Przewodniczący Rady- mam pytanie do radnego  Chorostkowskiego - czy za 
poprzedniej kadencji  wszystkie projekty były wykonane w 100 % wiele zadań nie 
zostały dokonane , a pan radny teraz się obudził i chce zrobić wszystko w ciągu roku. 
 
Radny Jacek Chorostkowski-cieszę się ,że są zagwarantowane środki na trzeci klub 
sportowy „Albatros” to jak pan przyszedł  i mówił o potrzebie budowy zaplecza 
socjalnego za 27.000 zł  to pan otrzymał  te pieniądze na pomieszczenia socjalne . 
Nie rozumiem pana rozrzewnienia  w tej sprawie. 
 
Pan Przewodniczący Rady- ja nie jestem rozrzewniony, ale jedne zadania zostały 
zrealizowane a wiele nie . Gmina ani przedtem ani teraz nie jest kurą znoszącą złote 
jajka i wszystko zrobi od razu. 
 
Radny Jacek Chorostkowski – widzę, że pan przewodniczący chce ograniczyć moje 
wystąpienie, a ja chcę zadać pytanie odnośnie kanalizacji bo w budżecie na 2020r 
nic nie ma w tej sprawie. Wolnych środków mamy 800.000 i pójdą na inne zadania. 
Co z kanalizacją ? 
 
Pan Paweł Niedźwiedź – burmistrz- jak pan wie  od spraw kanalizacyjnych  nie jest 
gmina  tylko przedsiębiorstwo wodociągowe. Ja mam inne podejście do tych zadań 
inwestycyjnych  bo gmina nie będzie realizowała inwestycji wodociągowych i 
kanalizacyjnych tylko spółka ponieważ realizowanie takich zadań przez gminę wiąże 
się z dużym podatkiem VAT bo te inwestycje są ogromne  i przy przekazaniu  tej 
infrastruktury do spółki jest dużo zabiegów prawnych. Taki plan inwestycyjny  
przedłoży prezes spółki  na kolejnej sesji ,który uwzględni zadania do realizacji. 
 
Radny Jacek Chorostkowski- Ja rozumie, że spółka będzie się zadłużać, żeby 
realizować inwestycje wodociągowe lub kanalizacyjne. Majątek spółki  to 27 mln zł to 
spółka będzie zaciągnąć dług  rzędu 10 mln zł i co dalej ? Czy będzie podwyżka 
wody ? 
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Pan Paweł Niedźwiedź – Burmistrz Wąsosza-  zgromadzenie wspólników czyli 
burmistrz może wspomagać spółkę zwiększać poprzez różne zabiegi finansowe. 
Jaką wersję wybiorę to przedstawię państwu  w stosownym czasie. Wiemy wszyscy 
,że na pewno będzie podwyżka wody i ścieków. 
 
Pan Andrzej Mazur – sołtys wsi Chocieborowice – ja od wielu lat składam ten sam 
wniosek, a mianowicie o budowę świetlicy  wiejskiej w Chocieborowicach bo takiej 
nie mamy, a chcemy działać. Kilka lat temu Gmina przejęła działkę od Agencji 
Nieruchomości Rolnych gdzie mieszkańcy sami oczyścili tą działkę, a więc my 
podejmowaliśmy działania by przystosować ten plac do właściwego stanu i liczyliśmy 
na budowę świetlicy w tym miejscu. U nas wiele się dzieje  i dlatego ona jest nam 
niezbędna. Ja chcę usłyszeć od Burmistrza jasną deklarację czy w tym roku będzie 
ta świetlica wybudowana bo jeżeli nie to moja działalność jako sołtysa nie ma dalej 
sensu. Deklaracja Gminy  przy podpisaniu aktu notarialnego  była jednoznaczna ,że 
do końca  listopada 2018r powstanie świetlica wiejska. 
 
Pan Paweł Niedźwiedź – Burmistrz Wąsosza – jak pan wie na tą chwilę nie ma w 
budżecie tego zadania, ale to jest kwestia podziału wolnych środków , jesteśmy za 
tym, aby tą świetlicę zrealizować, ale  na dzisiaj nie mogę deklarować czy to będzie 
w tym roku czy w następnym. 
 
Pan Andrzej Mazur – sołtys wsi Chocieborowice – ta świetlica nam się po prostu 
należy. Ja słyszałem już wiele razy na tej sali obietnice budowy świetlicy. Ja 
włożyłem wiele swojej pracy bardzo mocno się zaangażowałem by ruszyć 
mieszkańców naszej wsi. 
 
Radny Królikowski Krzysztof -  uważam ,że  możemy przekazać jakąś część swojego 
funduszu sołeckiego na rozpoczęcie budowy świetlicy choć niektóre wsie mają 
piękne świetlice ,wyposażone  i teraz przeznaczają swój fundusz sołecki na inne 
zadania  natomiast my  musimy  wspomagać budowę tej świetlicy ze środków, które 
przydały by się na inne cele. 
 
Pan Paweł Niedźwiedź – Burmistrz Wąsosza- do tematu wrócimy w lutym przy 
podziale wolnych środków i jeżeli  wieś przeznaczy część funduszu na rozpoczęcie 
budowy to wówczas będziemy starali się zabezpieczyć środki na tą świetlicę. W 
budżecie ujęliśmy budowę zaplecza kuchennego do świetlicy w Rudnej Małej. 
 
Pani Karolina Wojtkowiak- sołtys wsi Lechitów – nawiązując do tych świetlic to w 
Lechitowie świetlica jest, ale w okresie jesienno- zimowym nie można się tam 
spotykać bo mieszkańcy musieliby przychodzić z miskami ponieważ dach bardzo 
przecieka , dachówki lecą z dachu więc dzieci muszą uważnie przechodzić koło tej 
świetlicy , drzwi są stare nie można domknąć, schody są rozwalone, okna stare 
popękane. Ponadto jako wieś nie mamy własnego boiska gdzie dzieci mogłyby 
pograć w piłkę bo gminny grunt został sprzedany osobie fizycznej, a boisko 
zrobiliśmy na gruncie prywatnym. Nie mamy nawet we wsi gruntu gminnego na 
którym można by wybudować nową niedużą świetlicę. 
 
Pan Paweł Niedźwiedź – Burmistrz Wąsosza – będziemy się starali by ten dach tam 
naprawić musimy się zastanowić . Pojedzie tam pracownik by to sprawdzić i 
będziemy myśleć jak to zrobić, czy też wybudować nową, a tą sprzedać. 
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Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej gminy Wąsosz na lata 2020-2032. 

 
Pan Przewodniczący obrad  odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 
 
Głosowało 12 radnych. 
                                                           Protokół z głosowania to zał. nr 13 

Rada Miejska Wąsosza podjęła 12 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XVI/114/19 w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej gminy Wąsosz na lata 2020-2032. 

                                                        
                                                       Uchwała Nr XVI/114/19 to zał. nr 14 

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie  uchwalenia budżetu gminy Wąsosz na 2020 
rok. 

Pan Przewodniczący obrad  odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 
 
Głosowało 12 radnych. 
                                                           Protokół z głosowania to zał. nr 15 

Rada Miejska Wąsosza podjęła 12 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XVI/115/19 w sprawie uchwalenia budżetu gminy 
Wąsosz na 2020 rok. 

 
                                                         Uchwała Nr XVI/115/19 to zał. nr 16 
Przerwa   w obradach 11.26 do godz. 11.36 
 
 

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 
nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa. 

 
Projekt uchwały  omówił Pan Burmistrz, który poinformował ,że  projekt dotyczy 
darowizny nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa- Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad OT we Wrocławiu tj. nieruchomości gminy Wąsosz położonej 
przy zbiegu ulic 1 Maja i Rawickiej w Wąsoszu nr działki 55/1 o powierzchni 
0,0418ha w związku z planowanym remontem drogi DK-36. 
 
Opinia Komisji  Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
projekt tej uchwały  stwierdziła Renata Czaja – Przewodnicząca Komisji. 
 
Dyskusji nie było . 
 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad  odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 12 radnych. 
                                                          Protokół z głosowania to zał. nr 17 
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Rada Miejska Wąsosza podjęła 12 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XVI/116 /19 w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie darowizny nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa. 

                                                       
                                                       Uchwała Nr XVI/116/19 to zał. nr 18 
 

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa do 
celów zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz 
rodziców w gminie Wąsosz na rok szkolny 2019/2020. 

 

Pan Marcin Koziński  sekretarz Gminy– omówił projekt uchwały stwierdził ,że  ustawa 
prawo oświatowe dopuszcza taką możliwość, że z budżetu gminy Wąsosz na 
podstawie zawartej umowy  pomiędzy gminą, a rodzicem można zwrócić koszty 
dowozu dzieci do szkoły lub przedszkola. Po znowelizowanej ustawie, która 
wprowadza zasady zwrotu kosztów tego dowozu , a rada gminy ma określić średnią 
cenę paliwa. W dniu 17 grudnia 2019r analizowano cenę paliwa na terenie gminy 
Wąsosz co zostało uwzględnione w projekcie uchwały .  

 

Pani Ewa Dąbek – przewodnicząca  Komisji Oświaty , Kultury, Zdrowia Sportu i 
Opieki Społecznej poinformował, że opinia Komisji do tego projektu uchwały jest 
pozytywna. 

 

Dyskusja: 
Radny Jacek Chorostkowski – proszę wyjaśnić na czym ma polegać ta wyjątkowość, 
by głosując nad projektem uchwały wiedzieć kogo ona będzie dotyczyła.  
 
Pan Marcin Koziński  sekretarz Gminy – wyjaśnił, że  takie umowy realizujemy od 
wielu lat chodzi tutaj o dzieci niepełnosprawne, które dowożą rodzice ponieważ 
gmina nie może zapewnić im takiego dowozu i chodzi tutaj o 2 dzieci. 
 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad  odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 12 radnych. 
                                                                     Protokół z głosowania to zał. nr 19 

 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 12 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XVI/117 /19 w sprawie ustalenia średniej ceny 
jednostki paliwa do celów zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, 
młodzieży i uczniów oraz rodziców w gminie Wąsosz na rok szkolny 2019/2020. 

                                                       Uchwała Nr XVI/117/19 to zał. nr 20 

 

Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Wąsosz na 2019r. 

 

Projekt uchwały omówiła p. Jadwiga Rodzewicz – skarbnik Gminy. Poinformowała 

,że proponuje się zmiany do budżetu polegające na porządkowaniu tego budżetu 

ponadto wprowadzamy dwie dotacje jedna zmniejszająca drugą zwiększającą 
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dotyczącą pomocy społecznej 500+ i zasiłki rodzinne. Porządkujemy również 

dochody tam gdzie wykonanie jest wyższe niż zaplanowane kwoty natomiast te 

kwoty nadwyżkowe ujmujemy  po zmniejszeniu dochodów własnych tam gdzie wiemy 

,że  to wykonanie nie będzie 100%. Po stronie wydatków zabezpieczamy środki na 

wynagrodzenia w jednostkach oświatowych , Zespole Placówek Kultury oraz na 

zakup wyposażenia w Urzędzie Miejskim. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego  poinformowała 
,że opinia Komisji  do tego projektu uchwały jest  pozytywna. 
 
Dyskusji nie było 
 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad  odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
 
Głosowało 12 radnych. 
                                                      Protokół z głosowania to zał. nr 21 

Rada Miejska Wąsosza podjęła 12 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XVI/118/19 w sprawie zmiany budżetu gminy 
Wąsosz na 2019r.                                             

                                                       Uchwała Nr XVI/118/19 to zał. nr 22 
 
Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/110/19 Rady 
Miejskiej Wąsosza z dnia 29 listopada 2019r. diet oraz zwrotu kosztów podróży 
dla radnych.  

Pan  Przewodniczący Rady poinformował, że Organ Nadzoru Wojewody 

Dolnośląskiego w związku z interwencją radnego, zwrócił się z pismem  wskazując,  

że w § 2 ust.1 uchwały Nr XIV/110/19 RM Wąsosza z dnia 29 listopada 2019r.  

w sprawie diet oraz zwrotu kosztów podróży dla radnych we fragmencie " na 

wskazany przez radnego  numer  rachunku bankowego" osoba nieprowadząca 

działalności gospodarczej nie ma obowiązku posiadania rachunku bankowego, 

a w związku z tym w przypadku braku konta bankowego przez radnego zaistnieje 

problem z wykonaniem  postanowienia tej uchwały. W  związku z tym wskazane 

byłoby wprowadzenie zapisu, który będzie umożliwiał wypłatę diety radnemu w kasie 

Urzędu Miejskiego Wąsosza dlatego  przygotowano przedmiotowy projekt uchwały. 

Podana treść jest odwzorowaniem zapisu w kodeksie pracy dotyczącym wypłaty 

wynagrodzenia pracownikowi. 

 
Dyskusji nie było  
 
Wobec tego Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 12 radnych. 
                                                            Protokół z głosowania to zał. nr 23 
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 Rada Miejska Wąsosza  podjęła 10 głosami „za”, przeciw było 2  oraz 0 
„wstrzymujący się”    uchwałę  Nr XVI/119/19 w sprawie zmiany uchwały Nr 
XIV/110/19 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 29 listopada 2019r diet oraz zwrotu 
kosztów podróży dla radnych Rady Miejskiej Wąsosza. 
 
                                                  Uchwała XVI/119/19  to zał. nr 24 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wydatków budżetowych, 
których niezrealizowane planowane kwoty nie wygasają z upływem roku 
budżetowego 2019. 

Projekt tej uchwały omówiła p. Jadwiga Rodzewicz – skarbnik Gminy , która 
poinformowała, że w budżecie 2019r jest uwzględnione zadanie na rekultywację 
wysypiska we Wrzącej Śląskiej. Zadanie to jest realizowane, jednakże nie będzie to 
zadanie wykonane do końca roku 2019 tylko termin realizacji przewidziany jest do 
końca marca 2020r. Art 263 ustawy o finansach publicznych dopuszcza taką 
możliwość ustanowienia takiego wydatku niewygasającego. Termin realizacji takich 
wydatków jest do 31czerwca . Radni podejmując taką uchwałę zobowiązują 
burmistrza do tego żeby został utworzony rachunek bankowy i środki w wysokości 
158.670 zł  umieszcza się na tym rachunku i z tego rachunku dokonywana jest 
zapłata. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego  poinformowała 
,że opinia Komisji  do tego projektu uchwały jest  pozytywna. 
 
Dyskusji nie było  
 
Wobec tego Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 12 radnych. 
                                                  Protokół z głosowania to zał. nr 25 

 Rada Miejska Wąsosza  podjęła 12 głosami „za”, przeciw było 0  oraz 0 
„wstrzymujący się”    uchwałę  Nr XVI/120/19 w sprawie określenia wydatków 
budżetowych, których niezrealizowane planowane kwoty nie wygasają 
z upływem roku budżetowego 2019. 

                                                         Uchwałę  Nr XVI/120/19 to zał. nr 26 
 
Ad. 15. Informacje Przewodniczącego Rady. 
 

Przewodniczący Rady  poinformował , że  kolejna sesja Rady Miejskiej Wąsosza 

planowana jest na dzień 7 stycznia 2020 r. o godz. 10.00,  której zasadniczym 

tematem będzie rozpatrzenie skargi  w związku z rozbudową wysypiska w Rudnej 

Wielkiej. 

Ad 16 .Wolne głosy i wnioski. 
 

Radna Ewa Dąbek -  zapytała o obowiązku zgłoszenia do BDO do końca grudnia 
2019r.  przez przedsiębiorców czy muszą zgłaszać czy też nie ? Bo kary za 
niezgłoszenie  są do 5 tys. zł. 
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Pan Marcin Koziński – sekretarz Gminy – jest to nowy obowiązek ustawowy dla tych, 
którzy w swojej działalności gospodarczej wykorzystują opakowania  i torby foliowe 
muszą zgłosić to do bazy danych o odpadach. Taką rzecz wykonuje się w drodze 
elektronicznej . Nasza propozycja jest taka, aby każdy zgłaszał się do tej bazy kto 
prowadzi działalność gospodarczą. Jeżeli z odpowiedzi przy zgłoszeniu wynika ,że 
takiej rejestracji nie potrzeba to należy wydrukować tą część i zatrzymać w razie 
kontroli. Jeżeli z odpowiedzi wynika natomiast, że rejestracja musi być to należy to 
wykonać. W tej sprawie szczegółowe informacja w Urzędzie można uzyskać od  
pracownika Urzędu p. Leny Olejnik. 
 
Pan Burmistrz -  Jeżeli nie ma takiej potrzeby to nie trzeba się rejestrować bo to 
wiąże się z pewnymi obowiązkami ponieważ za sprzedaż reklamówek należy 
ponosić koszty. Zachęcam sprzedających zamiast wykorzystywania toreb foliowych 
wprowadzili torby papierowe. Wtedy te torby nie są kwalifikowane jako odpad 
plastikowy i nie wymaga to zgłoszenia do BDO. 
 
Radna Ewa Dąbek- ja się zarejestrowałam  w tej bazie i skoro gmina będzie odbierać  
te odpady to czy ja muszę dalej w tej  bazie danych  się rocznie rozliczać. 
 
Pan Burmistrz- skoro się pani zarejestrowała to ma pani obowiązek do końca marca 
składać sprawozdanie. 
 
Pan Andrzej Mazur- sołtys wsi Chocieborowice-  wpis do rejestru bazy danych jest 
obowiązkiem dla wszystkich przedsiębiorców,  którzy wprowadzają odpady na rynek. 
Głównie sklepy , zakłady fryzjerskie ,zakłady wulkanizacyjne itd. . Wpis jest 
nieodpłatny bo odpłatnie tylko firmy, które  obracają odpadami. Przedsiębiorcy, który 
wytwarzają odpady prowadzą uproszczoną ewidencję to jest wytworzenie jednego 
dokumentu. Złożenie wniosku to wypełnienie 32 stron , gdzie się wypełnia tylko kilka 
rubryk dlatego zachęcam żeby jednak się zarejestrować. Ten rejestr będzie niósł za 
sobą szereg donosów dlatego warto to zrobić. 
 
Pan Paweł Niedźwiedź -Burmistrz -Taki wpis do BDO będzie musiał figurować na 
każdym  wydanym paragonie oraz na każdej wystawionej fakturze. 
Ponadto chciałbym życzyć wszystkim szczęśliwego Nowego Roku, pomyślności w 
życiu zawodowym i osobistym ,żebyśmy wszyscy spotkali się w takim samym 
składzie , do siego roku. 
 
Pan Wiesław Stolicki – Przewodniczący Rady- ja również w imieniu Rady dołączam 
się do życzeń z okazji Nowego Roku dla wszystkich obecnych i ich rodzin. 
 
Ad 17 . Zamknięcie sesji.  
Pan Wiesław Stolicki -Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek sesji został 
wyczerpany, a więc  słowami „ Zamykam XVI sesję Rady Miejskiej Wąsosza” 
zamknął jej obrady. Podziękował  zebranym za udział w sesji. 
 
Protokołowała K. Szejnkienig 


